

“Alphabet’s” Quarterly Profit Beat Expectations Thanks To a Rebound in Advertising and Cloud Services

“Alphabet’s” second-quarter profit beat Wall Street’s expectations, supported by continued demand for its cloud services and a rebound in advertising. Shares of the company that owns Google jumped 8 percent in post-close trading on Tuesday.

Generative AI is expected to drive the profits of big tech companies in the coming period. Alphabet has already launched products based on the technology at its annual developer conference in May and updated its search engine. Alphabet is testing where ads are placed within AI-powered search. The company plans to integrate generative AI into other products such as Gmail, Google Photos, and the Android mobile operating system.

Source (Al-Arabiya.net Website, Edited)



أرباح “ألفابت” الفصلية تتفوق التوقعات بفضل انتعاش الإعلانات والخدمات السحابية

تجاوزت أرباح “ألفابت” في الربع الثاني من العام الجاري، توقعات وول ستريت، بدعم من الطلب المستمر على خدماتها السحابية وانتعاش الإعلانات. وقفزت أسهم الشركة المالكة لـ “غوغل” 8 في المئة في تعاملات ما بعد الإغلاق أمس الثلاثاء.

ويتوقع أن يقود الذكاء الاصطناعي التوليدي أرباح شركات التكنولوجيا الكبرى في الفترة المقبلة. وطرحت “ألفابت” بالفعل منتجات تستند إلى هذه التقنية في مؤتمرها السنوي

للمطورين في مايو/أيار، وحدثت بها محركها للبحث. وتختبر “ألفابت” مكان وضع الإعلانات داخل البحث المدعوم بالذكاء الاصطناعي. وتخطط الشركة لدمج الذكاء الاصطناعي التوليدي في منتجات أخرى مثل “جي ميل” و “غوغل فوتوز” ونظام تشغيل أندرويد للهواتف المحمولة.

المصدر (موقع العربية. نت، بتصرف)

IMF Raises Forecast For Global Economic Growth To 3% In 2023

The International Monetary Fund raised its forecast for global economic growth by 0.2 percent to 3 percent in 2023. According to the World Economic Outlook, the IMF raised its forecast for U.S. economic growth by 0.2 percent to 1.8 percent this year.

The IMF raised its forecast for the Eurozone economy to grow 0.1 percent to 0.9 percent this year. He deepened estimates that Germany’s economy will shrink to 0.3 percent this year.

The IMF expects growth in the Middle East and Central Asia to decline from 5.4 percent in 2022 to 2.5 percent in 2023.

Source (Al-Arabiya.net Website, Edited)



صندوق النقد يرفع توقعاته لنمو الاقتصاد العالمي إلى 3% في 2023

رفع صندوق النقد الدولي توقعاته لنمو الاقتصاد العالمي بنسبة 0.2 في المئة إلى 3 في المئة في 2023. وبحسب تقرير آفاق الاقتصاد العالمي فقد رفع الصندوق توقعاته لنمو الاقتصاد الأميركي بنسبة 0.2 في المئة إلى 1.8 في المئة هذا العام.

ورفع الصندوق توقعاته لنمو اقتصاد منطقة اليورو بنسبة 0.1 في المئة إلى 0.9 في المئة العام الحالي. وعمق من تقديرات انكماش اقتصاد ألمانيا إلى 0.3 في المئة هذا العام.

وتوقع صندوق النقد انخفاض النمو في منطقة الشرق الأوسط وآسيا الوسطى من 5.4 في المئة عام 2022 إلى 2.5 في المئة عام 2023.

المصدر (موقع العربية. نت، بتصرف)

Saudi Cabinet Approves Establishment of “International Center for Artificial Intelligence Research”

Prince Mohammed bin Salman bin Abdulaziz Al Saud, Saudi Crown Prince and Prime Minister, chaired the Cabinet session at the Peace Palace in Jeddah. The Council approved the establishment of a center called the “International Center for Research and Ethics of Artificial Intelligence”, to be based in the city of (Riyadh), and enjoy legal personality and financial and administrative independence.

Saudi Arabia ranked first globally in the Government Strategy Index for Artificial Intelligence, one of the indicators of the global classification of artificial intelligence issued by Tortoise Intelligence. Tortoise Intelligence, which measures more than 60 countries in the world, while Germany came second and China in third place in this index.

Source (Al-Arabiya.net Website, Edited)



مجلس الوزراء السعودي يقر إنشاء “المركز الدولي لبحوث الذكاء الاصطناعي”

ترأس الأمير محمد بن سلمان بن عبدالعزيز آل سعود، ولي العهد السعودي رئيس مجلس الوزراء، الجلسة التي عقدها مجلس الوزراء في قصر السلام بجدة. حيث وافق المجلس على إنشاء مركز باسم “المركز الدولي لبحوث وأخلاقيات الذكاء الاصطناعي”، يكون مقره في مدينة (الرياض)، ويتمتع بالشخصية الاعتبارية والاستقلال المالي والإداري.

وكانت السعودية قد حصلت على المركز الأول عالمياً في مؤشر الاستراتيجية الحكومية للذكاء

الاصطناعي، وهو أحد مؤشرات التصنيف العالمي للذكاء الاصطناعي الصادر عن تورتويس إنتلجينس Tortoise Intelligence الذي يقيس أكثر من 60 دولة في العالم، فيما حلت ألمانيا ثانياً والصين في المركز الثالث في هذا المؤشر.

المصدر (موقع العربية. نت، بتصرف)

ارتفاع صافي الاستثمار النجني المباشر في مصر

كشف البنك المركزي المصري عن ارتفاع صافي الاستثمار الأجنبي المباشر في مصر ليسجل 7.9 مليار دولار، لتسفر المعاملات الرأسمالية والمالية عن صافي تدفق للدخل بلغ 8.1 مليار دولار، خلال التسعة أشهر الأولى من العام المالي الحالي.

وبحسب المصرف المركزي المصري، حقق ميزان المدفوعات المصري فائضاً بلغ 281.9 مليون دولار خلال الأشهر التسعة الأولى من العام المالي الحالي، نتيجة تراجع عجز حساب المعاملات الجارية نحو 61 في المائة. كذلك شهدت معاملات الاقتصاد المصري مع العالم الخارجي خلال الفترة من يوليو (تموز) 2022 إلى مارس (آذار) 2023، تحسناً بدرجة ملحوظة في عجز حساب المعاملات الجارية بمعدل 61.2 في المئة، ليقصر على نحو 5.3 مليار دولار مقابل 13.6 مليار دولار خلال الفترة نفسها من العام المالي الماضي.

المصدر (صحيفة الشرق الأوسط، بتصرف)

Net FDI Increases in Egypt

The Central Bank of Egypt revealed that net foreign direct investment in Egypt rose to \$ 7.9 billion, resulting in a net inflow of \$ 8.1 billion, during the first nine months of the current fiscal year.

According to the Central Bank of Egypt, the Egyptian balance of payments achieved a surplus of \$ 281.9 million during the first nine months of the current fiscal year, as a result of the decline in the current account deficit by about 61%. The transactions of the Egyptian economy with the outside world during the period from July 2022 to March 2023 also witnessed a significant improvement in the current account deficit by 61.2 percent, to be limited to about \$ 5.3 billion compared to \$ 13.6 billion during the same period last fiscal year.

Source (Al-Asharq Al-Awsat Newspaper, Edited)



الإمارات: 25.1 مليار دولار حجم الإنفاق الحكومي خلال الربع الأول

بلغت قيمة الإيرادات الحكومية لدولة الإمارات 115.6 مليار درهم (31.4 مليار دولار)، بينما بلغت قيمة النفقات الحكومية نحو 92.5 مليار درهم (25.1 مليار دولار). وتوزعت قيمة الإيرادات على 63.5 مليار درهم (17.2 مليار دولار) إيرادات الضرائب، و3.9 مليارات درهم (مليار دولار) إيرادات المساهمات الاجتماعية، و48.2 مليار درهم (13.1 مليار دولار) الإيرادات الأخرى التي تشمل دخل الملكية من الأصول ومبيعات السلع والخدمات والغرامات والتحويلات غير المصنفة.

وحسب بيانات وزارة المالية، فقد توزعت النفقات على مستوى البلاد خلال الربع الأول من عام 2023، البالغة 92.5 مليار درهم (25.1 مليار دولار)، بين المصاريف الرأسمالية والمصاريف الجارية، التي تتضمن تعويضات العاملين واستخدام السلع والخدمات، واستهلاك رأس المال الثابت، والفوائد المدفوعة، والإعانات المالية، والمنح، والمنافع الاجتماعية، والتحويلات الأخرى.

المصدر (صحيفة الشرق الأوسط، بتصرف)

UAE: \$25.1 Billion in Government Spending In the First Quarter

The UAE's government revenues amounted to AED 115.6 billion (\$31.4 billion), while government expenditures amounted to AED 92.5 billion (\$25.1 billion). Revenues comprised AED 63.5 billion (\$17.2 billion) in tax revenues, AED 3.9 billion (\$1 billion) in social contribution revenues, and AED 48.2 billion (\$13.1 billion) in other income including property income from assets, sales of goods and services, fines and unclassified transfers.

According to data from the Ministry of Finance, expenditures nationwide during the first quarter of 2023, amounting to AED 92.5 billion (\$ 25.1 billion), were distributed between capital expenditures and current expenses, which include compensation of workers, use of goods and services, consumption of fixed capital, interest paid, subsidies, grants, social benefits, and other transfers.

Source (Al-Asharq Al-Awsat Newspaper, Edited)



"Arab Brazilian Chamber".. 71 Years of Excellence

The Arab Brazilian Chamber of Commerce (ABCC) celebrated its seventy-first anniversary, where it has been distinguished since its founding in strengthening ties and trade cooperation between Brazil and the Arab world in the economic, social, and cultural sectors.

Since its establishment in 1952, the Chamber has played an important role in consolidating relations between Arab countries and Brazil through trade exchange, as it has gained a prominent position thanks to its tireless efforts, unique vision, and pioneering role in building strong trade relations and facilitating economic exchange. The President of the Arab-Brazilian Chamber of Commerce, Osmar Shehfa, expressed his pride in the achievements of the Arab-Brazilian Chamber of Commerce over the past seven decades, thanks to the commitment to embrace digitization and develop innovative solutions that elevate business activity and reduce expenses. We are also developing a number of initiatives, such as the Jordan Paperless Abandoning Initiative, which aims to expand to Egypt and other Arab countries. By employing the latest technological innovations, we look forward to enhancing trade and cooperation between Brazil and the Arab countries."

Source (Al-Khaleej Emirati Newspaper, Edited)



"الغرفة العربية البرازيلية" .. 71 عاماً من التميز

احتفلت "الغرفة التجارية العربية البرازيلية" بالذكرى الحادية والسبعين على تأسيسها، حيث تميّزت مسيرتها منذ تأسيسها في تعزيز الروابط والتعاون التجاري بين البرازيل والعالم العربي في القطاعات الاقتصادية والاجتماعية والثقافية.

وتلعب الغرفة ومنذ تأسيسها عام 1952، دوراً مهماً في توطيد العلاقات بين البلدان العربية والبرازيل من خلال التبادل التجاري، حيث اكتسبت مكانة بارزة بفضل

جهودها الدؤوبة ورؤيتها الفريدة، ودورها الريادي في بناء علاقات تجارية متينة وتسهيل التبادل الاقتصادي.

وأعرب رئيس "الغرفة التجارية العربية البرازيلية" أوسمار شحفة، عن فخره بالإنجازات التي حققتها "الغرفة التجارية العربية البرازيلية" على مدى العقود السبعة الماضية، بفضل الالتزام باحتضان الرقمنة وتطوير حلول مبتكرة ترتقي بالنشاط التجاري وتحد من النفقات "حيث تمكّننا من خلال إنشاء منصة «Ellos» من إحداث ثورة في العمليات التجارية الرقمية، بفضل كفاءة هذه المنصة القائمة على ابتكارات البلوك تشين. ونعمل أيضاً على تطوير عدد من المبادرات، مثل مبادرة التخلي عن المعاملات الورقية التي انطلقت من الأردن والتي تهدف إلى التوسع لتصل إلى مصر وغيرها من الدول العربية. ونتطلع من خلال توظيف أحدث الابتكارات التكنولوجية إلى تعزيز التجارة وأفاق التعاون بين البرازيل والدول العربية".

المصدر (صحيفة الخليج الإماراتية، بتصرف)

"TikTok" Plans To Launch an E-Commerce Platform in America to Sell Chinese Goods

The Wall Street Journal revealed that "TikTok" plans to launch an e-commerce platform in early August to sell Chinese-made goods in the United States.

According to the newspaper's report, "TikTok" seeks to replicate the success of Chinese shopping platforms "Shein" and "Timo", and that it is responsible for storing and shipping products on behalf of manufacturers and merchants in China.

The move comes at a time when the company is facing stiff scrutiny from U.S. officials over data security concerns. The company is making strenuous efforts to avoid bans in the United States, especially after lawmakers put forward a bill that would give the administration of US President Joe Biden the power to ban apps that pose security risks.

Source (Al-Khaleej Emirati Newspaper, Edited)



"تيك توك" تعتزم إطلاق منصة للتجارة الإلكترونية في أمريكا لبيع السلع الصينية

كشفت صحيفة "وول ستريت جورنال" عن عزم شركة "تيك توك" إطلاق منصة للتجارة الإلكترونية في أوائل أغسطس/ آب لبيع السلع الصينية الصنع في الولايات المتحدة.

ووفق تقرير الصحيفة تسعى شركة "تيك توك" إلى تكرار النجاح الذي حققته منصتا التسوق الصينيتان "شي.إن" و "تيمو"، وأن تكون مسؤولة عن تخزين وشحن المنتجات نيابة عن المصنعين والتجار في الصين.

وتأتي الخطوة في وقت تواجه فيه الشركة إجراءات تدقيق

مشددة من مسؤولين أمريكيين، بسبب مخاوف تتعلق بأمن البيانات. وتبذل الشركة جهوداً مضنية، لتفادي الحظر في الولايات المتحدة، خاصة بعد أن طرح مشروع قانون من شأنه أن يعطي إدارة الرئيس الأمريكي جو بايدن سلطة حظر التطبيقات التي تشكل مخاطر أمنية.

المصدر (صحيفة الخليج الإماراتية، بتصرف)

"Alliance Of The Greats".. Economic Bloc to Compete

With the Group of Seven

The idea of establishing the BRICS was born in September 2006, when the first meeting of the foreign ministers of Brazil, Russia, India, and China was held on the sidelines of the United Nations General Assembly in New York. The BRICS alliance includes five countries with the fastest economic growth in the world: Brazil, Russia, India, China, and South Africa.

The role of BRICS has been growing in recent years, with more than 22 countries expressing interest in joining the bloc, including the UAE, Saudi Arabia, Egypt, Algeria, Iran, Mexico, Argentina, Nigeria, and others. Arab countries will reap seven benefits when they join BRICS, which is to get out of the restrictions of SWIFT (financial transfer system), by relying on a multilateral payment system, which would be an alternative to "SWIFT" among international banks, which would provide a greater amount of Guarantee and independence of the countries of the group, the existence of a new financial and monetary system after the dispersion of the world order, and the increase in demand for energy sources.

Source (Al-Khaleej Emirati Newspaper, Edited)



"تحالف العظماء" .. تكتل اقتصادي لمنافسة مجموعة السبع

ولدت فكرة تأسيس تحالف العظماء "البريكس" في سبتمبر عام 2006، حينما عُقد أول اجتماع لوزراء خارجية البرازيل وروسيا والهند والصين، على هامش أعمال الجمعية العامة للأمم المتحدة في نيويورك. ويضم تحالف "البريكس" 5 دول تعد صاحبة أسرع نمو اقتصادي في العالم، هي البرازيل وروسيا والهند والصين وجنوب إفريقيا.

ويتعاطف دور "بريكس" في السنوات الأخيرة، حيث أبدت أكثر من 22 دولة رغبتها في الانضمام إلى التكتل من بينها: الإمارات والسعودية ومصر والجزائر وإيران والمكسيك والأرجنتين ونيجيريا وغيرها من الدول. وهناك سبعة فوائد ستجنيها الدول العربية عند انضمامها إلى "بريكس"، وهي الخروج من قيود السويفت SWIFT (نظام التحويلات المالية)، عبر الاعتماد على نظام دفع متعدد الأطراف، يكون بديلاً لـ "سويفت" بين البنوك العالمية، الأمر الذي من شأنه أن يوفر قدراً أكبر من الضمان والاستقلالية لدول المجموعة، ووجود نظام مالي ونقدي جديد بعد تشتت النظام العالمي، وزيادة الطلب على مصادر الطاقة.

المصدر (صحيفة الخليج الإماراتية، بتصرف)

The World Is In Dilemma Due To The High Costs of Wheat Supplies

World governments are facing a resurgence of rising wheat supply costs after prices hit a five-month high after Russia suspended its participation in the Black Sea grain transport agreement. Traders are worried about shrinking supplies after the collapse of the Black Sea grain deal and a series of attacks on Ukrainian port infrastructure.

Wheat futures jumped 2.6 percent on the Chicago Stock Exchange to \$7.77 a bushel, the highest level since Feb. 21.

Futures also jumped, approaching the highest price of trading on the exchange. Maize contracts for December delivery advanced about 0.7 percent.

Source (Al-Arab Newspaper of London, Edited)



العالم في مأزق عودة ارتفاع تكاليف إمدادات القمح

تواجه حكومات العالم عودة مأزق ارتفاع تكاليف إمدادات القمح بعدما بلغت الأسعار أعلى مستوى لها في خمسة أشهر، بعد تعليق روسيا مشاركتها في اتفاقية نقل الحبوب من البحر الأسود. ويشعر التجار بالقلق من تقلص الإمدادات بعد انهيار اتفاق الحبوب في البحر الأسود، وسلسلة الهجمات على البنية التحتية للموانئ الأوكرانية. وقفزت العقود المستقبلية للقمح بنسبة 2.6 في المئة في بورصة شيكاغو إلى 7.77 دولار للبوشل، وهو أعلى مستوى منذ الحادي والعشرين من فبراير الماضي.

كما قفزت العقود المستقبلية مقتربة من أعلى سعر للتداول في البورصة. وتقدمت عقود الذرة تسليم ديسمبر نحو 0.7 في المئة.

المصدر (صحيفة العرب اللندنية، بتصرف)

Tunisian Industry Maintains Its Superiority in Attracting Foreign Investment

Data from the Tunisian Investment Authority showed that foreign investment grew in six months by 21% year-on-year to reach about 815 million dinars (\$ 265 million). Through these new investments, some 4,354 jobs can be created for Tunisia's youth.

The industrial sector topped the list of authorized projects with the acquisition of 13 projects at a cost of about \$ 200.3 million, while the flow of funds to agriculture amounted to about \$ 20.6 million. The Investment Authority recorded one investment in renewable energies worth \$ 39 million, and one new project in the services sector worth \$ 5.2 million.

Source (Al-Arab Newspaper of London, Edited)

الصناعة التونسية تحافظ على تفوقها في جذب الاستثمارات الخارجية

أظهرت بيانات الهيئة التونسية للاستثمار، نمو الاستثمارات الخارجية خلال ستة أشهر بواقع 21 في المئة على أساس سنوي ليبلغ حجمها نحو 815 مليون دينار (265 مليون دولار). ومن خلال هذه الاستثمارات الجديدة يمكن توفير حوالي 4354 فرصة عمل لشباب تونس.

وتصدر القطاع الصناعي قائمة المشاريع المصرح بها من خلال استحوازه على 13 مشروعا بكلفة بلغت نحو 200.3 مليون دولار، في حين بلغ تدفق التمويلات إلى الزراعة نحو 20.6 مليون دولار. وسجلت هيئة الاستثمار استثمارا واحدا في الطاقات المتجددة بقيمة 39 مليون دولار، ومشروعا جديدا واحدا في قطاع الخدمات بقيمة 5.2 مليون دولار.

المصدر (صحيفة العرب اللندنية، بتصرف)

